
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 20-07-2011 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Esteve Costa Domingo 
 
Pregunta pel proper Ple de l’Ajuntament.  
Quines mesures de protecció del Patrimoni s’estan aplicant en el cas de 
Can Cadena i Can Oliveres? 
 
Respecte al cas de Ca n’Oliveres, hi ha aprovat un pla especial de concreció 
d’usos i en aquest document s’estableix la forma en què els elements construïts 
s’han d’incorporar, i han de ser tractats en el moment en què es faci el projecte 
de construcció de l’equipament previst per la Generalitat de Catalunya, que és 
una residència per a discapacitats, com vostès saben. 
 
Respecte del tema de Can Cadena, aquesta és una propietat privada que ha 
estat objecte de diverses actuacions i la propietat ha d’aportar una proposta 
tècnica de rehabilitació. 
 
 
 
Sergi Vila Soldevila 
 
Pregunta pel proper Ple de l’Ajuntament.  
Quants pisos de protecció oficial de compra i de lloguer hi ha buits, i 
també quants habitatges de propietat privada hi ha deshabitats? 
 
Habitatges de protecció oficial buits aquí, a Esplugues, de titularitat pública, hi 
ha un en aquests moments, un únic habitatge, al que nosaltres denominen «el 
PEMU de Can Vidalet». En règim de lloguer no ens consta cap habitatge buit, 
encara que sí que sabem que hi ha una certa rotació en aquests habitatges. 
 
Quant als habitatges de propietat privada desocupats, les referències que tenim 
són una mica complexes i no reflecteixen o no reflectirien la realitat. Les 
darreres dades que hi ha són de fa deu anys d’antiguitat, i estan extretes del 
padró d’habitants, és a dir, allà on no hi ha empadronat ningú es considera que 
està buit, cosa que no és certa. Per tant, aquesta no seria una dada fiable, 
perquè surten del padró. I és veritat que hi ha habitatges on no costa ningú 
empadronat, però que sí que hi viu gent.  
 
S’hauria de fer una feina de camp per conèixer la xifra exacta. 
 
 
 
Raquel Ruano Cotrina 
 
Vull exposar un dubte perquè sigui respost al Ple. 
Quines accions es duran a terme per millorar la problemàtica de 
l’habitatge? 



Les accions que l’Ajuntament durà a terme i ha dut a terme serien o es 
concretarien en el Pla local de l’habitatge, que previsiblement estarà finalitzat a 
finals d’aquest any 2011. Estem en un escenari econòmic complicat i per tant 
fer previsions exactes és difícil. No obstant, al Pla local tindrem en compte el  
que en ell es pugui determinar. 
 
El que sí que podem dir és que en aquests moments hi ha dues promocions en 
marxa de construcció d’habitatge de tipologia protegida, concretament són 17 
habitatges al sector del carrer Pep Ventura, i 20 habitatges al sector de Plaza i 
Janés.  
 
 
Rafael Hernández Calvente 
 
Pregunta pel proper Ple de l’Ajuntament.  
Quina part de la partida pressupostària està destinada a la participació 
ciutadana i a quina xifra correspon? 
 
La partida quant a processos participatius i consells, així com suport associatiu, 
ascendeix a 30.756 euros. 
 
 
Jordi Vila Anoll 
 
Pregunta pel proper Ple de l’Ajuntament.  
Quins mecanismes de control de satisfacció de la població cap a la tasca 
de l’Ajuntament hi ha actualment? 
 
Fonamentalment són tres: una enquesta general de satisfacció del 
funcionament dels serveis públics que es fa cada dos anys; una enquesta de 
satisfacció dels usuaris o usuàries, més particularment d’alguns serveis, 
normalment són més curtes perquè es fan per telèfon; el procés de queixes i 
suggeriments, els punts d’atenció a la ciutadania on també recullen informació.  
 
També hi ha, finalment, els panells de ciutadans que consisteixen en què els 
ciutadans expressin els atributs dels serveis públics, és a dir, que indiquin de 
quina manera els agradaria rebre els serveis públics.  Això, després, dóna lloc 
al que són les cartes de servei, els compromisos de serveis en què 
l’Ajuntament ha analitzat això i es compromet a prestar els serveis públics en 
un temps concret o d’una o altra manera, en funció del resultat d’aquests 
panells de ciutadania. 
 
 
 
Alejandro Sánchez Bravo 
 
Pregunta para el siguiente Pleno del Ayuntamiento. 
¿Cuantos bienes inmuebles están abandonados en Esplugues? 



Nosaltres creiem que a Esplugues no hi ha abandonat cap bé immoble. Ara, si 
la pregunta es refereix als habitatges que hi ha buits, jo em remetria a la que ja 
he donat anteriorment. 
 
 
 
Luis Pacheco Rodríguez 
 
Vull exposar una pregunta per ser resposta en el proper Ple de 
l’Ajuntament. 
Quina opinió tenen en relació a la problemàtica de l’habitatge? 
 
És veritat que l’accés a l’habitatge és i ha estat difícil des de fa molt de temps. 
Fonamentalment han incidit aspectes com el preu del sòl o la ubicació 
concretament de les ciutats que han fet que els preus de l’habitatge 
s’encarissin força. 
 
En aquests moments estem en una situació d’encreuament en què que hi ha 
hagut una reducció, d’aquests preus de l’habitatge, però que tampoc sabem 
molt bé en aquests moments quina seria la direcció en la que haurien d’anar. 
 
Entenem que en aquest sentit l’administració competent, encara que 
l’Ajuntament s’hi posa de valent en aquests temes, és la Generalitat de 
Catalunya, que és la que hauria de generar reserves de sòl que fossin aptes 
per a la construcció d’habitatges en règim de protecció, i gestionar la seva 
efectiva disponibilitat mitjançant l’impuls de la gestió i l’execució de les figures 
de planejament. 
 
I què podem fer nosaltres? Doncs el que hem fet des de fa ja uns anys, que és 
preveure a les figures de planejament un nombre d’habitatges de tipologia 
protegida que poder oferir. Repeteixo, també em remetria en aquest sentit al 
Pla local de l’habitatge, que estarà previsiblement finalitzat a finals d’any, i ens  
orientarà molt millor. 
 
 
 
Eric Garcia Milara 
 
Pregunta pel proper Ple de l’Ajuntament. 
Quines són les funcions de l’oficina d’emancipació i d’habitatge i 
pressupost? 
L’objectiu general de l’Oficina Jove d’Emancipació Juvenil és facilitar eines i 
mecanismes per potenciar l’autonomia de les persones joves, perquè puguin 
desenvolupar els seus projectes de vida personal i col·lectiu, és a dir, formar, 
orientar i assessorar els i les joves d’Esplugues en matèria de formació, 
ocupació, drets laborals, habitatge i mobilitat europea per facilitar-los els 
processos d’emancipació, fent-los de referent respecte de les accions que les 
institucions, les entitats i altres organismes duen a terme, i que van dirigides a 
aquest col·lectiu per obtenir la formació de forma individual a cadascuna de les 
problemàtiques particulars que es puguin donar. 



 
Els serveis que ofereix són, fonamentalment, el Servei d’Informació Juvenil, 
Servei d’Ocupació i Formació, serveis de mobilitat internacional, serveis 
d’habitatge, espai d’autoconsulta i espai de formació. El pressupost per a l’any 
2011 és de 28.000 euros. 
 
I quant a les funcions de l’Oficina Local d’Habitatge doncs serien les 
d’informació i assessorament a la ciutadania en totes les matèries relacionades 
amb l’habitatge. 
 
També la gestió de sol·licituds per a l’accés al registre de sol·licitants de 
l’habitatge de protecció oficial i la gestió de procediments d’adjudicació en les 
futures promocions d’habitatge de protecció oficial. Es tracta d’un servei que no 
té un cost addicional perquè el servei el presta el propi personal de 
l’Ajuntament, i els costos són els que hi ha de la plantilla del personal de 
l’Ajuntament. 
 
 
 
José Ramón Ezcurra Barrena 
 
Impulsarà el Govern Municipal la retransmissió dels Plens Municipals per 
ETV en directe? 
 
Bé, aquest és un tema de ETV. ETV és una televisió privada, i per tant 
nosaltres des d’aquest punt de vista no tindríem cap mena d’inconvenient. 
 
 
 
Mª Victoria Grau Tudela 
 
Pregunta per al següent Ple de l’Ajuntament. 
En què es basen per impossibilitar el retorn al Ple de temàtiques 
proposades pels ciutadans que han estat rebutjades o denegades (art. 
108 ROM). 
 
Fa referència a l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal. És simplement 
una qüestió d’ordre que té la finalitat de no plantejar en el ple de la corporació 
de forma reiterada i successiva una proposta de resolució sobre la qual ja s’ha 
pronunciat, i sobre la qual, almenys en un cert temps, cal pensar que es 
pronunciarà de la mateixa manera. 
 
 
 
Victoria Mercadé i Grau 
 
Pregunta per al següent Ple de l’Ajuntament. 
Quines polítiques públiques desenvoluparíeu a fi de fomentar la 
participació ciutadana. 



El mateix Reglament Orgànic Municipal quan parla de la participació ciutadana 
descriu per un cantó tots els òrgans i també la manera de fer-la efectiva. Alguns 
d'ells, els més significatius, a tall d’exemple: tenim el consell de ciutat, el consell 
sectorial, de cultura, dones, gent gran, cohesió social, seguretat ciutadana, 
cooperació, etcètera. Hi ha un programa on dones la teva idea, on el ciutadà 
pot indicar a l’Ajuntament algun suggeriment sobre alguna actuació que entén 
que s’hauria de fer. També el programa de queixes i suggeriments, que és una 
manera de participar directament en la gestió, o quan es troba alguna anomalia 
i es fa una sol·licitud de millora de l’entorn o del barri, o d’algun aspecte 
concret, un carrer, un parc, etc.  
 
Uns altres serien l’audiència pública, el procés participatiu del Pla de barris de 
Can Vidalet, l’audiència pública de pressupost, l’altre al que m’he referit era 
l’audiència pública per a nois i noies de secundària, i els panells que ja hem 
comentat de ciutadania per a la descripció dels serveis públics. 
 
Tenim també un xat amb l’Alcaldessa a nivell periòdic, el dret de petició, el dret 
de proposta, els projectes ciutadans i el dret d’intervenció en els plens, que és 
precisament el que estem fent en aquest acte. 
 
 
 
Pau Momblán Ramírez 
 
Pregunta pel proper Ple d’Esplugues. 
Que pensa fer el Govern Municipal per garantir la transparència i les 
declaracions patrimonials dels membres del Govern Municipal quan 
prenen possessió del seu càrrec i quan marxen. 
 
L’actuació està regulada en la normativa vigent, i en aquest sentit cal dir que 
aquestes declaracions d’activitats que proporcionen o que puguin proporcionar 
ingressos econòmics estan incorporades en un registre que hi ha a 
l’Ajuntament d’activitats i de béns patrimonials, que és conegut amb el nom de 
Registre d’Interessos.  
 



INTERVENCIONS ORALS 
 
 
El Sr. Martínez diu: 
“Pilar García, alcaldessa d’Esplugues: «M’agrada escoltar la gent, estar a 
prop i treballar per a la seva qualitat de vida.» A mi no m’ha escoltat mai, # 
tot aquest sector és una màfia pública.” 
 
 
 
La Sra. Roig diu: 
“A veure, senyors regidors. Fa molts dies vaig fer-los saber, al senyor 
regidor senyor Giner, la problemàtica de tot el carrer Jacint Esteve - carrer 
Traginers, que degut a l’alçada de l’herba els conductors no podien veure 
si podien o no podien passar. Al cap d’uns quants dies em va trocar un 
tècnic de l’Ajuntament per fer-me saber que ja havien tallat l’herba, però 
com que és un tema que no els competeix, tan sols havien tallat un tros. 
Em va donar l’explicació que els # que ho han de fer són els que tenen 
contracte amb Porta Barcelona, i com que no cobren no ho fan. 
 
També em va dir que molta gent del poble talla l’herba per donar de 
menjar conills i altres bèsties, i que així es va tallant l’herba. 
 
La meva pregunta és: el carrer Jacint Esteve està en ple ús des de fa 
temps, perquè no es talla l’herba amb periodicitat? Per què no s’arregla 
tota la vorera, ambdues voreres, sobretot la del cantó de Ciutat Diagonal 
que està en estat lamentable? És un carrer en ple ús, no val a dir que no 
ha estat entregat per l’obra. 
 
Dir també que vostès pensen fer # aquest parc com # actual per al poble 
en la revista El Pont, mes rere mes, i sobretot abans de les eleccions, 
però no és així, ja que estan plens de brutícia, parcs infantils totalment 
tancats i barrats, i # lamentable, mobiliari urbà fet malbé, etc, etc. Si us 
plau, la ciutadania té dret a una resposta raonable. Gràcies. 
 
I després també avui llençaré una pregunta. Llegint El Pont se’m cau la 
cara de vergonya com, citant la Festa de Finestrelles tan sols utilitzen 
quatre línies mal comptades. A la Festa de Finestrelles es va fer molta 
cosa –molta cosa– i que només estiguin escrites tres línies és una mica 
lamentable. Això dóna fe de la discriminació que hi ha cap a Finestrelles. 
Gràcies.” 
 
 
 
La Sra. Herranz diu: 
“Dues. En primer lloc, volia fer un petit resum de la reunió que vam tenir 
el dia 12 d’aquest mes entre l’associació de veïns de Finestrelles, un 
representant de Soler i Sauret, del TMB, i l’Ajuntament. Comencem. 
 



Parlant #, segons els senyors de TMB i Soler i Sauret no es pot canviar 
per problemes tècnics. La parada del bus Morera-Muntanya tots coincidim 
que tal com està és un perill, les persones amb cotxets amb nens han de 
passar per fora de la vorera. Segons l’Ajuntament, ja estan negociant amb 
Sant Joan de Déu perquè cedeixi el terreny per fer una vorera en 
condicions.  
 
A la pregunta de quan serà això i quan es posarà en marxa la cessió # del 
carrer Finestrelles per part de l’hospital, la resposta per part de les 
persones de l’Ajuntament va ser que encara no es poden concretar dates. 
#. Segons el tècnic, posaran unes bandes rugoses, tallaran les plantes 
que no deixen veure els senyals. En el mateix carrer Finestrelles els 
senyals de paviment que marquen 30, el límit és de 30, es trauran i 
posaran # com havíem quedat en el seu dia. # unes peces de formigó a 
banda i banda d’un gual de l’edifici que és # professor Barraquer, que 
vam quedar # ajuntament per posar-les. 
 
Senyor Giner, vol afegir alguna cosa més a aquest resum? 
 
Segona.” 
 
 “Val. I la segona és # però bé, és una cosa molt concreta. Són preguntes 
sobre la reunió aquesta que vam tenir, val?  
 
Diu: Sobre la cessió del metro i mig per part de Sant Joan de Déu del 
carrer Finestrelles i... A veure, perdona, eh? Començo. # cessió de metro i 
mig per part de Sant Joan de Déu per fer l’ampliació de la vorera, tal com 
vam quedar en la reunió que vam tenir abans de les eleccions entre 
vostès i Sant Joan de Déu. Hem d’esperar que hi hagi un accident 
important perquè es faci?  
 
Senyors del PP. Els van donar una còpia de la cessió que vam demanar 
en el ple del mes d’abril o mes de maig?  
 
I després, # del carrer Bonavista. Què passa # que surt solament part i 
que era part dintre del forat i que no és possible que # un cotxe? Tenint 
en compte que sols s’ha de canviar la part de la columna actual, que no 
és necessari fer cap tipus d’obra, què costa posar una càmera perquè el 
cotxe que la trenqui faci la reparació? 
 
I ens pot donar ja una contesta sobre les peces de formigó del carrer 
Finestrelles?” 
 
 
 
El Sr. Raventós diu: 
“Són dues preguntes. Les preguntes són per a Esquerra Republicana i 
per a Iniciativa. 
 



Una, aviam si en aquesta legislatura tindreu més opció o com us ho fareu 
per escriure més coses a El Pont. Si hi ha prevista alguna cosa o podeu 
intervenir més. 
 
Bé, després de tot el que heu explicat avui volia preguntar si teniu alguna 
manera de poder-la posar en El Pont , perquè tota aquesta informació que 
ens heu donat aquí la sentim les persones d’aquí, en canvi El Pont el 
llegeix molta gent. Va bé contrastar les coses, llavors, si des de l’equip de 
govern hi ha una opinió de que es baixen els sous un 3.5 per cent i a més 
a més sumem el tres i mig que no ens apugem i llavors és un set, perquè 
és 3.5 i un 3.5 i aquestes coses, clar, sembla molt #. En canvi, tal com ho 
heu dit vosaltres, que la gent agafi el que vulgui, però m’ha semblat que 
aquí hem sentit una opinió contrastada del que pensa cadascú, i en canvi 
si llegeixes El Pont, si hagués estat només l’equip de govern el que 
domina i #, doncs queda poca cosa. Ja està.” 
 
 
 
La Sra. Carbonell diu: 
“Un és un comentari i l’altra és una pregunta. Només un comentari sobre 
el punt número 13. 
 
La veritat és que estic molt trista amb el que han decidit al punt número 
13. Em sembla que hagués valgut la pena que hagués sigut a tots el 
mateix. Em sap greu que no hagin estat d’acord. Jo tenia confiança que 
fóssiu capaços de votar el mateix. Em sembla que a El Pont, al proper El 
Pont, sortirà un escrit dient que la senyora alcaldessa i 17 regidors més 
han decidit que les mesures d’austeritat, compte si som austers que hem 
decidit reduir-nos els nostres sous. Perfecte.  
 
Ja sé que tots vosaltres a l’empresa privada segurament guanyaríeu uns 
sous espectaculars, guanyaríeu molt més que aquests quaranta o 
cinquanta i pico de mils euros que guanyeu aquí, molt bé, però en canvi a 
l’empresa privada cobraríeu a partir de beneficis i de complir objectius, i 
aquí esteu cobrant tots dels impostos. 
 
Crec, a veure, esteu en la legalitat de fer el que heu fet, però a mi 
m’hagués agradat que haguéssiu fet un gest, crec que heu sigut poc 
valents, haguéssiu hagut de fer un descompte més important. Aquest 
descompte sabeu que no és un descompte, i que tampoc heu dit a què 
dedicarem aquests diners. És un descompte que a mi em sembla molt 
minso, i que és per omplir-vos la boca de dir «guaita que en som 
d’austers». Em sap greu, em sap greu per tots. Crec que hagués valgut la 
pena arribar a un acord i que tots haguéssiu votat el mateix. Aquesta és 
l’opinió. 
 
Ara la pregunta. Abans heu parlat sobre el tema de protocol. No sé si ho 
he entès malament, però sembla ser que hi ha unes normes escrites ja 
que són les que valen per seguir les normes de protocol. És així? És 
correcte això que has dit sobre el tema de protocol?” 



 
 
 
La Sra. Grau diu:; 
“Heu sentit les cassolades, heu vist les acampades, us heu parat a pensar 
per què hem sortit al carrer i ens hem indignat? Ens heu negat el dret a la 
paraula, disfressant-lo de tandes d’un minut per poder expressar-nos ens 
hem hagut de reunir una colla de persones per poder superar les vostres 
traves burocràtiques. 
 
Quina por teniu de deixar expressar lliurement les persones que dieu 
representar? Potser teniu por d’haver de prendre compromisos, i per això 
feu marxar corrent el secretari, perquè no constin les nostres 
intervencions en acta.  
 
Com podeu dir que sou els nostres representants, si per representar-nos 
ens hauríeu d’escoltar? Doncs avui venim disposats a fer-nos escoltar. 
Volem dir prou de veure retallada la nostra dignitat. No pot ser que 
aquells que ens governen, en qui una gran part de la població ha dipositat 
la seva confiança, us dediqueu a aprofitar-vos de la nostra dedicació per 
construir i crear un present i un futur millor. 
 
Les decisions que esteu prenent van en contra dels nostres interessos, 
tal com que da reflectit en les mobilitzacions dels últims mesos. S’ha 
d’acabar amb els privilegis que us heu atorgat, si ens hem d’estrènyer el 
cinturó comenceu vosaltres. Per això ho demanem a la classe política.” 
 
 
 
La Sra. Tejero diu: 
“A nivell econòmic i polític, rebaixar-los el sou equiparant-lo a la mitjana 
#. # de fons públic, no utilitzar els mitjans públics amb fins partidistes, 
deixant-lo # l’Estat espanyol. #. A nivell econòmic a empreses, 
identifiqueu els principals responsables de la crisi financera, directius, 
entitats, i fer que es comprometin a retornar el que ens han esmerçat. Els 
beneficis de totes aquestes empreses s’han de destinar a tapar els forats 
que han deixat. 
 
Nacionalitzem els beneficis, i que no es reparteixin entre executius i 
directius sinó també entre els treballadors, # desmercalitzacions # 
empreses # persones. Facilitem la creació de llocs de treball amb uns 
sous i unes condicions dignes.” 
 
 
 
El Sr. Lozano diu: 
“# d’estrènyer-se el cinturó sinó de canviar # el sistema. # volem una 
educació d’accés universal, # les iniciatives educatives no formals, el 
propòsit de l’educació és estimular. 
 



De segur que qui treballi cada dia sigui qui creï i desenvolupi el seu #. 
 
A nivell ecològic, treballeu per reduir la tendència dels combustibles 
fòssils, impulseu les eòliques, les solars, les motrius, tantes 
d’ecogeneració, etc.  
 
Potencieu la gestió # de residus, deixeu d’encimentar la terra, creeu més 
horts urbans, que s’aprofitin els parcs i els jardins. Conserveu i milloreu 
els pulmons verds, #. Repintareu terrats i balcons, són #. L’aigua és un 
recurs escàs, s’ha d’aprofitar. Canvieu els sistemes de reg i neteja. 
Eduqueu per un consum responsable. 
 
I a nivell polític, creeu mecanismes que facilitin la participació ciutadana 
directa amb òrgans que siguin vinculants i no només consultius. # la Llei 
Electoral, llistes obertes, canvi de la Llei de partits, informació # clara de # 
de les decisions a l’Ajuntament. Canvis en els terminis d’exposició i 
esmena pública.  
 
Aquestes són les idees, inquietuds i demandes que expressem des 
d’Esplugues al llarg de totes aquestes setmanes de trobada i reflexió. Si 
algú ha volgut escoltar, #.” 
 
 
 
El Sr. González diu: 
“A nivell d’habitatge, estaria molt bé proporcionar la renda, un 30 per 
cent, per exemple. Controleu el sistema de planificació del sòl, # 
l’ocupació i els paràmetres per com fer-ho possible, # els crèdits a un 
valor proporcional del pis, que no es donin crèdits més elevats del valor 
del pis que es vol comprar. 
 
Reconstruïm el sistema financer, l’actual sistema de concessió de crèdits, 
marcar el preu del diner. Baixar els preus al valor real dels pisos, que la # 
un mercat lliure, que els preus estiguin controlats per l’Estat.  
 
Derogar les lleis que permeten les requalificacions. Reformar les lleis que 
tramiten les hipoteques. Controlar els pisos de protecció oficial que estan 
buits. Denunciar i controlar la venda de patrimoni públic. Que 
l’Ajuntament assumeixi el lloguer de les persones que estan en atur. Que 
es controli l’especulació per part de la població civil. Que els preus de 
protecció oficial només siguin de lloguer i no siguin de venda. 
 
Proposar polítiques d’incentiu al lloguer, prendre com a mesures 
existents altres que ja no existeixen. Eliminar la cultura de la subvenció. 
Derogar la llei que exigeix # la hipoteca concedida per poder comprar un 
pis de protecció oficial. Comprovar el nivell de morositat dels bancs.  
 
# els habitatges de protecció oficial marcats per les possibilitats en 
proporció als salaris més baixos.  
 



A nivell d’infància i educació, volem més àrees de joc infantil. Estem en 
contra de la violència infantil, física i psicològica. S’ha de condemnar 
igual que la violència de gènere. Canvi total del sistema educatiu. 
Respectar els alumnes #, els nivell d’aprenentatge en sistemes autoritaris. 
Potenciar el joc com a eina d’educació, diferenciant entre ensenyament i 
educació. L’educació en família és una educació tan vàlida # com 
l’escolarització. 
 
A nivell de Sanitat, no tractar les causes, només el símptomes de la 
patologia. No utilitzar estrictament els pal·liatius. Augmentar l’efectivitat 
de la sanitat pública potenciant les teràpies i pràctiques naturals. Pagar 
les despeses per a part domiciliari.” 
 
 
 
El Sr. González diu: 
“A nivell de valors, potenciar la coeducació basant-se en principis 
d’igualtat, trencar els valors individualistes i materialistes basats en la 
competència i creant alternatius que fomentin la cooperació, la igualtat i 
el mutu reconeixement. Potenciar la creació d’espais de trobada i 
participació ciutadana. Potenciar models de consum més sostenibles. 
 
A nivell de cooperativisme, potenciar les cooperatives de diversos tipus, 
consum, economia, habitatge. A nivell d’animals, prohibir la compravenda 
d’animals, potenciar l’adopció.” 
 
 
 
La Sra. Ruano diu: 
“A nivell dels càrrecs polítics, obligar els polítics a declarar el seu 
patrimoni abans de després de l’elecció, i en cas de sospita de frau, 
realitzar una auditoria. 
 
Suprimir els sous vitalicis dels polítics, equiparació dels sous dels 
polítics i dels treballadors. Formació obligatòria per als càrrecs polítics. 
Eliminació de les dietes de cotxes oficials. 
 
A nivell de participació política, enquestes telefòniques de participació, 
reconeixement de l’objecció de consciència a l’hora de formar part de les 
meses electorals.” 
 
 
 
El Sr. Costa diu: 
“A nivell d’economia, augmentar la taxa #, acabar amb els paradisos 
fiscals, reformar l’estructura laboral i el sistema d’ajuts públics i les 
premies que els regeixen. Recordar les operacions financeres, és a dir, 
establir un màxim d’interès bancari evitant així l’especulació. 
Nacionalitzar la banca i revisar sobretot els convenis col·lectius.” 
 



 
 
El Sr. Vinyoles diu: 
“A veure, jo faré dues preguntes adreçades a tots els grups polítics. La 
primera és per què no s’ha inclòs la sol·licitud d’intervenció al ple feta per 
Boc de Biterna, que ja fa més d’un més se’ls va demanar una ampliació 
dels detalls de la pregunta, que van entregar en temps i forma, i s’ha 
donat l’argument que ha de passar per la comissió jurídica. Entenem que 
això no és una excusa vàlida, ja que si per part del sol·licitant ha complert 
els terminis, per part de l’Ajuntament s’haurien de complir igualment. 
 
I la segona pregunta és també adreçada a tots els grups. Si encara us 
sembla que # vosaltres tot # que hi ha al carrer, tota la inquietud i tot el 
descontent general, la reflexió és si us penseu que heu donat el canvi que 
pensem que ha de succeir, doncs bé, si ho penseu o no. nosaltres sí que 
pensem que hi ha d’haver un canvi, que la política s’allunya de la 
ciutadania, que la política de participació són simplement # de poder dir 
que és sobre la participació, quan no és una participació real, només cal 
veure aquí al ple, bé, ens hem estalviat l’escena del despertador, però ja 
s’amenaça amb tornar a l’escena del despertador si no s’acompleixen els 
minuts i tot això, bé, només demano que respongueu si heu reflexionat 
sobre això.” 
 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé. Com que hi ha formulades preguntes a tots els grups municipals, 
farem com sempre, l’ordre de major a menor per donar resposta. Només, 
senyor Vinyoles, m’ha de permetre dir-li que jo no amenaço ningú, faltaria més, 
simplement hem pensat que un nou mandat s’ha de començar que jo crec, si 
més no, amb aquesta entente, i hi ha algunes de les persones que han 
intervingut, que evidentment han utilitzat més d’un minut, però efectivament, jo 
crec que s’han controlat molt bé, molt dintre del que pretén el ROM, i per tant 
podem continuar treballant en aquesta línia. 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Bé, ara seria el torn d’Iniciativa, però veritat que em permetran que per 
al·lusions en deu segons només digui una cosa, i torno a dir, jo no amenaço 
ningú, però pensin que a banda d’escoltar la ciutadania, de vegades també 
escoltem altres regidors que no són de la nostra formació política. Saben que hi 
ha una regidora que va estar aquí 18 anys, que és la senyora Puertas, que en 
marxar i en acomiadar-se vam tenir una breu conversa, breu-llarga, i em va fer 
reflexionar sobre el tema de fer les coses de la mateixa manera però amb un 
altre estil, i segurament, seguint aquest consell que em va donar la senyora 
Puertas, avui he decidit fer el que he fet. Ho he fet amb estil. Amb estil. I hem 
tingut algunes coincidències, moltíssimes discrepàncies, però agafem un gran 
estil i és per això que vaig pensar que seguint el seu consell, i la veritat molt 
encertat. 
 



La Sra. Alcaldessa diu: 
“I per acabar, per part del Grup Municipal del PSC té la paraula el portaveu, el 
senyor Enric Giner.” 
 
El Sr. Giner diu: 
“Bé, començarem per la intervenció del senyor Jordi Vinyoles. Respecte del 
tema de per què no estava inclosa aquesta proposta a l’ordre del dia, doncs si 
no recordo malament es va contactar amb els promotors de la proposta. La 
proposta és molt llarga i complexa, i el propi reglament diu que aquest tipus de 
proposta, que suposa la modificació d’una bona part del contingut del ROM pel 
que fa referència a la participació ciutadana, precisa no solament del dictamen 
tècnic corresponent sinó a més a més passar-la, també ho diu el ROM, per la 
comissió informativa. Ha d’estar informada per la comissió corresponent, i en 
aquest sentit es va signar un decret,  però a més també se’ls va trucar a vostès 
per telèfon explicant el cas, i el fet que no estigui es deu a aquests motius. 
 
Per tant, està pendent de dictamen. Passarà per la comissió informativa. La 
tramitació és llarga, complexa, hi ha conceptes legals que estan barrejats, i per 
tant no es pot improvisar una resposta sinó que s’ha de fer coneixent ben bé el 
que es demana a través d’aquesta proposta de vostès. 
 
I pel que fa concretament a la intervenció del senyor Vinyoles en el tema que 
comentava de si som..., si en prenem nota, doncs i tant que en prenem nota 
d’aquest moviment, i tant que en prenem nota. No solament prenem nota sinó 
que en algunes de les coses, del cos del discurs sencer que han fet amb 
diverses intervencions, que al final és una sola, nosaltres les compartim, 
evidentment les compartim. 
 
Algunes són de competència nostra, molt poques de les que han dit, algunes 
altres, la majoria no ho són, però no solament compartim algunes de les seves 
propostes, sinó que entenem a més a més que són motiu també de reflexió. 
Està clar que hem de canviar coses –està clar que hem de canviar coses. Un 
moviment d’aquesta naturalesa no pot caure en l’oblit, i el que està demanant 
és que hi hagi, evidentment, una millora de la vida democràtica i participativa 
del país, i d’això no solament prenem nota sinó que hi estem d’acord. 
 
Pel que fa a les preguntes de la senyora Núria Roig, ha sigut més aviat una 
intervenció, arran d’una trucada que em va fer vostè sobre el tema de 
l’avinguda Jacint Esteve, jo vaig enviar una brigada de l’Ajuntament perquè la 
retallés, i el retorn que em van donar és que havien retallat tota aquella 
superfície que no molestava per a la visibilitat. De la resta de coses, amb la 
visita que vam fer els serveis tècnics i jo mateix a Finestrelles, vam prendre 
nota de totes elles, i algunes d’aquestes actuacions, si no recordo malament, la 
vorera de Pau Casals ha hagut de ser ja reparada, segons em deien els serveis 
tècnics, però hi ha altres que s’han d’acabar de fer, o que encara no estan 
començades. 
 
I sobre la cessió del carrer Finestrelles, doncs és una condició, ja vam 
comentar-ho, del planejament, i aleshores estem negociant amb Sant Joan de 
Déu una cessió i urbanització anticipada.  



 
És veritat que el tema dels autobusos, quan es queden els dos junts, és molt 
difícil passar, i és veritat que és difícil que passin els cotxes. Estem treballant 
en aquests temes. 
 
La pregunta de la senyora Teresa Carbonell, bé, és una intervenció, una 
manifestació de voluntats fonamentalment, i quant al tema del protocol, aquesta 
persona a la qual fa referència no fa temes de protocol, això és solament una 
parcel·la de la seva activitat. Ella és la secretària de direcció de l’àrea i també 
dels regidors i regidores també de l’àrea, i a més a més fa més tasques 
administratives. Evidentment el protocol per si mateix no té contingut per 
ocupar un lloc de treball, això està molt clar, és una parcel·la de la seva feina. 
 
Quant a les intervencions de la resta, Victòria Grau, Raquel Tejero, Gerard 
Luzano, Joan González, Ramón González, Raquel Ruano, Esteve Costa i Jordi 
Vinyoles, doncs jo crec que han estat respostes en la meva primera intervenció. 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Senyora Roig, entenc que vostè no està d’acord amb la resposta, que li ha dit 
que van tallar, que els tècnics li van dir... Ell ha dit que els tècnics van dir que 
havien tallat aquell tros que pensaven que era suficient per a la visibilitat, i 
vostè opina que això no és així.” 
 
El Sr. Giner diu: 
“Sí, he vist que fa referència concretament a una visita que vam fer al barri... 
 
Té tota la raó. La intervenció a què jo feia referència és de la senyora Eulàlia 
Herranz, i per tant ja la dono per resposta. 
 
Núria Roig. Les de la Núria Roig anaven sobre el tema de l’alçada de l’herba, 
que fa aquest efecte pradera. És veritat que hi ha un lloc on segurament ha 
d’haver visibilitat. Els serveis municipals van tallar el necessari perquè hi 
hagués una bona visibilitat, i és el que a mi em van trametre. Vostè em diu ara 
que «no hi ha prou». Bé, ho anirem a veure, no li puc dir ara mateix una altra 
cosa. Jo li dic el que em van trametre a mi, que havien tallat la superfície 
suficient com perquè hi hagués aquesta bona visibilitat. 
 
I quant al tema de la Festa de Finestrelles, que són quatre línies, és l’altra 
intervenció que vostè ha dit, doncs jo no puc més que prendre nota del que 
vostè diu, no li puc dir res més. com diu molt bé el senyor Figueras, la 
informació de El Pont es regeix per criteris que són fonamentalment 
periodístics, i llavors l’espai és el que és. Ara, prenem nota de la seva 
intervenció.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé, si hi ha alguna cosa que no ha entès el senyor Giner i necessiten i tal. 
Jo ara aixecaré el ple, necessito de tota manera, per quedar-me més 
tranquil·la, dir-li una cosa al senyor Vinyoles, que ha fet referència a la proposta 
ciutadana entrada per registre per part de Boc de Biterna, i és, només per 



aclarir molt ràpidament, quan una moció és una declaració i se li demana al 
govern de la Generalitat, al govern d’Espanya, al govern municipal però és una 
declaració, no és necessari que passi per una comissió informativa, i en moltes 
ocasions hem tingut algunes que directament han entrat en l’ordre del dia del 
ple. Són com mocions que podem fer els grups polítics, són una declaració o 
una petició. 
 
Aquesta en concret sí que demana una acció concreta com és la modificació 
del ROM, i això, sigui un grup polític o sigui una proposta ciutadana, 
necessàriament, abans de poder-se substanciar al ple, ha de passar abans 
amb el dictamen corresponent per la comissió informativa. Simplement hem fet 
allò que ja fem habitualment. Per a mi és important que això es pugui entendre, 
perquè nosaltres ens hem esforçat diverses vegades en trucar, en explicar, en 
què no hi hagués cap problema, i si no ha entrat en aquest ple, vol dir que 
passarà per la informativa i entrarà en el ple de setembre. No hi ha cap mena 
de dubte si no hi ha cap problema de cap mena, que entenc que no. 
 
I amb això s’aixeca la sessió. Molt bona nit.” 
 


